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Odpověď na dopis z 3. 7. 2025 o neschválení rozdělení finančních prostředků pro rok 2025 

 

Vážený pane děkane, 

děkujeme za Váš dopis ze dne 3. července t.r., ve kterém reagujete na rozhodnutí Akademického 
senátu KTF UK ze dne 30. června 2025 týkající se odročení schválení dokumentu „Rozdělení 
finančních prostředků pro rok 2025“. Vzhledem k tomu, že jste s ohledem na svou tehdejší pracovní 
neschopnost nemohl být mimořádného jednání Akademického senátu, o jehož svolání jste požádal, 
přítomen, dovolte, abych jménem senátu objasnil některé aspekty současné situace vzhledem 
k širšímu institucionálnímu a právnímu rámci fakulty. 

Akademický senát je podle § 27 odst. 1 písm. c) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, 
pověřen schvalováním rozdělení finančních prostředků fakulty předložených děkanem a kontrolou 
jejich využití. Tato pravomoc zahrnuje i možnost rozpočet neschválit, pokud má senát za to, že jeho 
návrh neodpovídá reálným potřebám fakulty, není účelově vázaný nebo postrádá vnitřní logiku.  
Současně je tato pravomoc významným prvkem institucionální samosprávy, která má zajistit, že 
finanční prostředky fakulty budou spravovány účelně a transparentně. Také platí, že rozhodování o 
personálním obsazení je v kompetenci vedení fakulty, zejména děkana, který je pověřen výkonem 
veřejné správy a má odpovědnost za celkový chod fakulty včetně personální politiky. 

Záměrem akademického senátu je reflektovat situaci, kdy návrh rozpočtu uvádí alokaci prostředků 
na doplnění personálního stavu v akreditovaných Bc. a nMgr. studijních programech Dějiny evropské 
kultury, zatímco zároveň došlo k veřejnému prohlášení proděkana zodpovědného za personální 
záležitosti, že vedení s obsazením těchto pozic reálně nepočítá. Schválení rozpočtu v takové podobě 
by ze strany senátu znamenalo akceptaci plánovaného nevyužití prostředků k účelu, ke kterému jsou 
určeny, a znamenalo by to posvětit rozpor mezi deklarovaným a fakticky zamýšleným hospodařením. 
Odmítnutí schválit návrh rozpočtu je proto v dané situaci legitimním a odpovědným krokem. 

Rádi bychom upozornili, že požadavek na bezodkladné vypsání výběrových řízení pro zajištění 
výuky v Bc. a nMgr. studijních programech Dějiny evropské kultury nepředstavuje zásah do 
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personální politiky fakulty, nýbrž reakci na její důsledky. Požadavek přímo reflektuje kritický stav 
těchto akreditovaných studijních programů, jejichž další existence je bezprostředně ohrožena právě 
neobsazením klíčových pracovních pozic. Nápravné opatření uložené RVH UK dne 27. 6. 2025 
(UKRUK/632991/2024-11), tj. zákaz přijímání studentů do těchto programů v akademickém roce 
2026/2027, výslovně uvádí, že jeho zrušení je možné po doplnění kontrolní zprávy, která by doložila, 
že fakulta skutečně pracuje na stabilizaci personálního a technického zajištění výuky. Vypsání 
výběrových řízení je tedy prvním krokem k odvrácení dopadů tohoto závažného opatření, a to nejen 
na studenty a zaměstnance KTF, ale také na její hospodaření. Bez zajištění personální stability je 
ohrožena nejen kvalita výuky, ale také samotná existence programů, což je v rozporu s 
Dlouhodobým strategickým záměrem KTF UK na období 2021–2025, který zdůrazňuje prioritu péče 
o kvalitu akreditovaných programů, a v neposlední řadě také příspěvek na tyto obory, který je nikoli 
nevýznamným příjmem fakulty. 

Jsme si vědomi, že rozpočtové provizorium dle čl. 49 odst. 3 Statutu UK umožňuje uskutečňovat 
výdaje v omezené výši, přičemž nová personální rozhodnutí by měla být přijímána s maximální 
obezřetností. Současně však upozorňujeme, že v případě krajní provozní nutnosti – jakou bezesporu 
představuje zajištění základní výuky v akreditovaných programech ohrožených neobsazením 
klíčových pracovních míst – je možné a žádoucí učinit kroky k zajištění těchto oborů. Tento aspekt by 
měl být v rozhodování vedení fakulty brán v úvahu. 

Věříme, že i přes současné napětí jsme schopni vést konstruktivní dialog a společně najít řešení, 
které bude respektovat kompetence vedení fakulty i odpovědnost senátu za hospodárné a zákonné 
nakládání s veřejnými prostředky. V této souvislosti bychom rádi ujistili vedení fakulty, že jakmile 
bude stávající rozpočet uveden v soulad s reálnými potřebami fakulty, tj. kroky potřebnými a 
podniknutými k zajištění odpovídající odborné výuky ve všech akreditovaných studijních programech, 
nic nebrání svolat mimořádné zasedání Akademického senátu, a to i v období letních prázdnin, aby 
rozpočtové provizorium mohlo být ukončeno co nejdříve. 

S úctou, 

  

 

doc. David Vopřada, Dr. 
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